



## September News Letter

### *H.E. Ibrahim Mahlab Prime Minister of Egypt heads a senior delegation to the first U.S. – Africa*

#### *Leaders' Summit:*

H.E. Ibrahim Mahlab Prime Minister of the Arab Republic of Egypt visited Washington D.C from 4th to 7th of August 2014, as he led a senior Ministerial delegation including Mr. Mounir Fakhry Minister of Trade and Industry, Mr. Hani Kadry Minister of Finance, and Mr. Ashraf Salman Minister of Investment to participate in the U.S. – Africa Leaders' Summit that was held in Washington during this period.

The summit tackled several critical African related issues, atop of which are peace and security, mobilizing foreign direct investments to the Continent, and also social development and youth empowerment. The high level Egyptian representation in the Summit embodied Egypt's deep rooted affiliations with the United States and Africa and its commitments to revive its pivotal role in achieving peace, stability, and development in African countries.

The Egyptian Prime Minister held several bilateral meetings with senior US officials administration on the sidelines of his visit to Washington, among which were John Kerry Secretary of State, Jacob Lew Secretary of Treasury, Penny Pritzker Secretary of Commerce, Dr. Ernest Moniz Secretary of Energy, in addition to other officials who he met during social engagements including National Security Advisor Susan Rice, Secretary of Homeland Security Jeh Johnson, and Secretary of Transportation Anthony Foxx.

Mr. Mahlab discussed with the U.S. officials the political and economic developments in Egypt, including the implementation of Egypt's political Road Map. They also discussed the recent economic reform decisions to alleviate poverty and manage the budget deficit, which was highly commended by the U.S. officials. The two sides also exchanged views on regional issues of mutual

interest, in addition to the increasing security challenges that Egypt is facing against terrorism and extremism.

Mr. Mahlab and the accompanying Ministerial delegation participated in the U.S. – Africa Business Forum and other economic and business related events, among which was a high level meeting with representatives of 30 major U.S Companies in various fields, which gave the Egyptian delegation the opportunity to elaborate on the Egyptian Government’s economic policies and investment opportunities in Egypt, especially the recently announced mega projects such as reclaiming one million acres of lands, development of the Suez Canal, renewable energy projects, and the development of the health, education, and the infrastructure sectors.

The Prime Minister and the accompanying Ministerial delegation also held a fruitful meeting with representatives of the Egyptian Community in the United States, where he underscored the Egyptian Government’s commitments in serving Egyptians abroad, addressing their needs and ensuring their engagement and communications with Egypt. Mr. Mahlab commended the willingness of many of the participants in the meeting to support the Egyptian Economy through the “Viva Egypt” fund, and he discussed with them means to do so and also to support the mega projects that the Government is planning to execute in the near future. The PM also promised to study the constructive suggestions presented by the community members in order to maximize the benefits from the expertise of all Egyptians abroad.

#### **Suez Canal Investment certificates:**

The commencement of the Suez Canal development Project has been announced by the Egyptian Government. The project will be financed by investment certificates yield 12% annual interest rates paid quarterly which is the highest interest rate in the domestic market. Egyptian individuals within Egypt and abroad are allowed to acquire these certificates. I highly encourage the Egyptian community in the United States of America to be part of this mega national project and seize this opportunity by subscribing once these certificates are offered.

#### **Exhibition of Premier Egyptian and Western Artists Opens at National Cathedral**

*“AMEN – A Prayer for the World” Exhibit on Display from August 31 to October 6*

– Beginning on August 31, the Washington National Cathedral in DC will host the 6<sup>th</sup> annual CARAVAN Exhibition of Visual Art. This year’s exhibit is a collection of work featuring interfaith artists from Egypt and the West which represent the harmonious spirit of all Egyptians during the January 25, 2011 Revolution. The theme of the exhibition is “AMEN – A Prayer for the World” and brings together 48 works of art from Muslim, Christian and Jewish Egyptian and Western artists.

I believe that this remarkable and timely exhibition transcends boundaries to foster an important intercultural and inter-religious dialogue. I welcome the works of these talented artists to Washington, DC and invite the community to take advantage of this rare opportunity to view them.

Curators Reverend Paul-Gordon Chandler, President of CARAVAN, and Reda Abdel Rahman brought together an array of Egyptian artists, including famed artists Farghaly Abdel Hafiz, Ahmed Shiha and Mohamed Shaker, alongside rising stars Marwa Adel and Karim Abdel Malak. The artists were provided a life-size fiberglass sculpture to serve as a foundation for their own unique work. Each sculpture – modeled after Amun, the first deity within monotheistic religious concepts – represents one of four prayer poses.

The exhibition traveled to the National Cathedral in Washington, DC from Cairo, where it was on display at the Museum of Modern Art. It will travel next to New York City, and will be displayed at the Cathedral of St. John the Divine. Sotheby's will later hold a charity event auctioning the sculptures with proceeds going to the Egyptian charity Tawasol, which is opening a school in Cairo.

### **National Identity Cards:**

In response to the overwhelming number of inquiries from the Egyptian community regarding the issuance and renewal of ID cards, I'd like to announce that the Egyptian civil affairs Authority is planning to send a delegation to New York during the month of October 2014. I therefore urge those in the Washington area or around our other consulates who desire to issue or renew their National ID cards to send their requests and contact information to : [IDrequest@egyptembassy.net](mailto:IDrequest@egyptembassy.net). Based on the number of requests, The Egyptian civil affairs Authority will decide to extend the delegation visits to other consulates.

**زيارة السيد المهندس رئيس مجلس الوزراء والوفد المرافق لسيادته إلى  
واشنطن في الفترة من 4 إلى 7 أغسطس 2014**

قام السيد المهندس/ إبراهيم محلب رئيس مجلس الوزراء بزيارة إلى واشنطن في الفترة من 4 إلى 7 أغسطس 2014، على رأس وفد وزاري مكون من السيد/ منير فخري عبد النور وزير التجارة والصناعة والصناعات الصغيرة، والسيد/ هاني قدرى وزير المالية، والسيد / أشرف سلمان وزير الاستثمار، وذلك للمشاركة في قمة الولايات المتحدة- أفريقيا وفعاليتها الفرعية التي عقدت بواشنطن خلال تلك الفترة.

ناقشت القمة عدداً من الموضوعات الحيوية بالنسبة لأفريقيا بما في ذلك موضوعات السلم والأمن، وزيادة الاستثمارات الأجنبية المباشرة في القارة، وتحقيق التنمية الاجتماعية وتمكين الشباب لقيادة مستقبل أفضل للدول الأفريقية، ولقد جاءت المشاركة المصرية في أول قمة تجمع بين الولايات المتحدة وأفريقيا على هذا المستوى تجسيدا لإهتمام مصر بالعلاقات مع الولايات المتحدة والقضايا الأفريقية، وإستعادة لدورها الريادي في دعم السلم والاستقرار والتنمية لدول القارة.

عقد السيد رئيس مجلس الوزراء على هامش تلك الزيارة عدداً من اللقاءات الثنائية مع المسؤولين بالإدارة الأمريكية منهم "جون كيري" وزير الخارجية، و"جاك لو" وزير الخزانة، و"بينى بريتر" وزيرة التجارة، و"ارنست مونيز" وزير الطاقة. كما التقى سيادته خلال مناسبات إجتماعية أخرى بكل من "سوزان رايس" مستشارة الأمن القومي الأمريكي، "جو جونسون" وزير الأمن الداخلي، و"انتوني فوكس" وزير المواصلات والبنية التحتية، وتناول السيد رئيس مجلس الوزراء مع المسؤولين الأمريكيين أهم التطورات السياسية والاقتصادية في مصر، وتنفيذ إستحقاقات خارطة الطريق، كما استعرض سيادته إجراءات الإصلاح الاقتصادي التي تبنتها الحكومة المصرية لتحقيق التنمية ومواجهة الفقر وسد فجوة عجز الموازنة، وهو ما حظي بإشادة المسؤولين الأمريكيين، علاوة على التحديات الأمنية التي تواجهها الدولة المصرية ضد الإرهاب والتطرف، كما تناول الجانبان عدداً من القضايا والموضوعات الإقليمية ذات الإهتمام المشترك.

هذا وشارك السيد المهندس رئيس مجلس الوزراء والوفد الوزاري المرافق لسيادته في "منتدى الأعمال الولايات المتحدة- أفريقيا"، بالإضافة إلى فعاليات اقتصادية وتجارية أخرى كان أبرزها إجتماع موسع مع ممثلي 30 من كبرى الشركات الأمريكية في مجالات مختلفة، ولقد أتاحت كل تلك الفعاليات الفرصة للترويج لخطط الحكومة الاقتصادية والفرص الاستثمارية المتاحة في مصر، وبخاصة المشروعات التي تعمل الحكومة على تنفيذها خلال الفترة القادمة ومنها مشروع إستصلاح مليون فدان للزراعة وإقامة مجتمعات صناعية وعمرانية بها، ومشروع تطوير محور قناة السويس، بالإضافة إلى مشروعات الطاقة المتجددة، وتطوير قطاعات الصحة والتعليم والبنية التحتية.

كما عقد السيد رئيس مجلس الوزراء والسادة الوزراء المرافقين بمقر السفارة بواشنطن لقاءً مع بعض الشخصيات البارزة في الجالية المصرية من مختلف الولايات الأمريكية، حيث أكد لهم أن الحكومة المصرية تولي أهمية كبرى لأبناء الجالية المصرية في الخارج، وتلبية احتياجاتهم، وتيسير تواصلهم مع مصرنا الحبيبة. كما تناول سيادته دور المصريين في الخارج في دعم الاقتصاد المصري، وأشاد السيد رئيس مجلس الوزراء برغبة العديد منهم في دعم صندوق "تحيا مصر"، واستعرض سيادته سبل دعم الصندوق والمشروعات الاقتصادية الكبرى المخطط تنفيذها في مصر في المرحلة المقبلة، كما استمع إلى الاقتراحات البناءة التي طرحت من قبل الجالية ووعده بدراستها لتحقيق أكبر استفادة من خبرات أبناء الجالية المصرية في الخارج.

## صندوق "تحيا مصر"

في ضوء ورود العديد من الاستفسارات من أبناء الجالية المصرية في الولايات المتحدة الأمريكية حول كيفية المساهمة في مبادرة السيد رئيس الجمهورية بفتح باب التبرع لدعم الاقتصاد المصري للمساهمة الايجابية في صندوق "تحيا مصر" نظراً للظروف الاقتصادية الراهنة التي تمر بها البلاد .

أتشرف بالإفادة بأن البنك المركزي قام بفتح الحساب رقم ( 37037 ) في جميع البنوك المصرية، حتى يتمكن المواطنون المصريون في الداخل والخارج من التبرع لدعم اقتصاد بلدنا الحبيبة مصر.

علماً بأن بيانات التحويل للمبالغ الواردة من الخارج بالدولار الأمريكي بيانها كالتالي:

Correspondent bank name: Citi Bank New York

Swift bank code: CITIUS 33xxx

A/C Na: 36001304

Beneficiary Bank Name: Central Bank of Egypt, Cairo

Full Address: 54 El Gomhoria St, Cairo – Egypt

Swift Bank Code: CBEGEGCXXXX

Beneficiary Account No: 4001037023

## شهادات استثمار مشروع قناة السويس

يسعدنى أن أعلن لأبناء الجالية المصرية فى الولايات المتحدة الأمريكية عن بدء حكومة جمهورية مصر العربية فى تنفيذ مشروع تطوير وازدواج وتوسعة المجرى الملاهى لقناة السويس. وتعزم الحكومة طرح شهادات الاستثمار أمام المواطنين المصريين فى الداخل والخارج لتمويل هذا المشروع القومى الذى يتطلب تضافر جهود كافة المصريين للانتهاء منه فى أقرب وقت ممكن.

وأنتهز هذه المناسبة لدعوة وتشجيع كافة أبناء الجالية المصرية فى الولايات المتحدة الأمريكية للمشاركة فى هذا المشروع القومى العملاق وشراء هذه الشهادات بمجرد طرحها للاستفادة من سعر الفائدة التى تدرها هذه الشهادات والذى يبلغ 12% سنوياً سيتم صرفها كل ثلاثة أشهر وهو سعر الفائدة الأعلى فى السوق المصرى المحلى.

## معرض "أمين: صلاة من أجل العالم" للفنون البصرية

تستضيف National Cathedral بالعاصمة واشنطن المعرض السنوى السادس لمؤسسة Caravan للفنون البصرية والذى سيزم هذا العام أعمال مجموعة من الفنانين المصريين والغربيين والتى تعكس الانسجام الروحانى الذى ساد بين جموع المصريين أثناء ثورة 25 يناير 2011، وسيكون موضوع المعرض هذا العام "أمين: صلاة من أجل العالم" والذى يجسد العلاقة بين الأديان من خلال 48 عملاً فنياً لمجموعة من الفنانين المسلمين والمسيحيين واليهود.

وأنتهز هذه المناسبة لدعوة أبناء الجالية المصرية لزيارة المعرض والذى سيقام خلال الفترة من 30 أغسطس وحتى 6 أكتوبر 2014 بمقر الكتدرائية فى العاصمة واشنطن.

## استخراج الرقم القومى:

فى ضوء إعراب العديد من أبناء الجالية عن رغبتهم فى استصدار أو تجديد بطاقات الرقم القومى، ونظراً لأن مصلحة الأحوال المدنية بصدد إرسال وفد من المصلحة إلى القنصلية العامة فى نيويورك خلال شهر أكتوبر القادم، أهيب بكم سرعة تسجيل رغباتكم فى استصدار أو تجديد بطاقات الرقم القومى على أن يتضمن الطلب اسم الولاية التى تقيمون بها ورقم

الهاتف الخاص بكم وذلك من خلال البريد الإلكتروني  
التالى [IDrequest@egyptembassy.net](mailto:IDrequest@egyptembassy.net) ، هذا وستنظر مصلحة الأحوال المدنية فى زيارة  
الوفد إلى قنصليات اخرى فى ضوء عدد الطلبات الواردة إلى السفارة.